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Rīgā Nr. 3  2018. gada 24. aprīlis   

 

   

Sēdi vada: Jurijs Strods, Jelgavas pilsētas domes priekšsēdētāja vietnieks 

Protokolē: Aino Salmiņš, LPS padomnieks 

Sēdē piedalās: skatīt reģistrācijas lapas 

Tiešraides pieslēgumu skaits: 43 

Sēdi sāk plkst.: 1330 

Darba kārtībā: 

1. 

“Par būvniecības iepirkumu kvalitātes kontroli”. 

(E.Valantis, I.Pīlmanis, R.Ragainis, A.Salmiņš, Z.Bruģe, A.Radzēvičš, V.Bārda, 

J.Strods) 

E.Valantis - Ekonomikas ministrijas Valsts sekretāra vietnieks informē par iespēju 

pašvaldībām iegādāties Būvniecības standartus. Noteiktā maksa gadā ir 30 eiro, 

savukārt 3. būvspeciālistiem būs pieejami visi Būvniecības standarti. Šogad EM 

ieguldīs ievērojamus līdzekļus Būvniecības standartu tulkošanā, piesaistot arī ES 

finansējumu. Uzsver, ka ir naivi cerēt uz būvniecības kvalitāti, ja pasūtītājs nav 

nodefinējis, kvalitātes, arhitektūras, drošuma u.c. prasības. 

I.Pīlmanis - šajā paketē ietilps visi Būvniecības projektēšanas, būvmateriālu standarti, 

darbu izpildes standarti, ventilācijas, ugunsdrošības klases standarti  utt. Standarti, 

protams, ir brīvprātīgi, taču tos pārskata vienreiz gadā. Īpaša uzmanība jāpievērš arī 

tiem standartiem, kas nosaka būvju drošumu.  

Komitejas locekļi uzskata, 

- ka, sagatavojot iepirkumu, jāvadās no būvniecības speciālistu atbildības un 

kompetences un jānosaka, ka sertificētiem speciālistiem pašiem jāatbild par 

būvniecības standartu ievērošanu. Iepirkumu komisijām nav jākontrolē būvspeciālistu 



 

 
 

atbildība, bet jānosaka, ka, piemēram, būvniecības projekts atbilst konkrētam 

standartam; 

- ja nepieciešams Ekonomikas ministrijai jāprecizē LBN, precīzāk definējot 

Būvniecības dalībnieku kompetenci. 

Komiteja nolemj: 

1. Pieņemt EM sniegto informāciju zināšanai, uzsverot, ka atbilstoši 

Standartizācijas likuma 13. pantam Būvniecības standartu pielietošana nav obligāta un 

to iegāde ir pašvaldību brīvprātīga  izvēle. 

2. Ierosināt Ekonomikas ministrijai sagatavot detalizētu piedāvājumu standartu 

iegādei un LPS organizēt videokonferenci šī gada maijā pieaicinot pašvaldību 

iepirkumu speciālistus.  

2. 

“Par Ministru kabineta Noteikumu projektu “Valsts un pašvaldību autoceļu un 

ielu būvniecības kvalitātes vispārīgās prasības” un Ministru kabineta Noteikumu 

projektu “Autoceļu un ielu būvnoteikumi”. 

(I.Straudovska, A.Lubāns, M.Mediņš, A.Radzēvičš, A.Salmiņš, G.Alberiņš, 

R.Ragainis, A.Lange, Z.Bruģe, J.Strods) 

Ivonna Straudovska - A/S “Latvijas Valsts ceļi” juridiskās daļas vadītāja  informē par 

Ministru kabineta Noteikumu projektu “Valsts un pašvaldību autoceļu un ielu 

būvniecības kvalitātes vispārīgās prasības” un Ministru kabineta Noteikumu projektu 

“Autoceļu un ielu būvnoteikumi”. Noteikumi paredz  noteikt minimālās kvalitātes 

prasības, ko nosaka pasūtītājs, kuras tiek attiecinātas uz galvenajiem autoceļu 

būvniecības elementiem.  

Komitejas locekļi uzsver, ka ir ļoti būtiski Noteikumos paredzēt, ka  Būvniecības 

ierosinātājs ir tiesīgs autoceļu un ielu būvniecības kvalitātei noteikt augstākas prasības 

nekā noteiktas šajos noteikumos. 

Komitejas locekļi uzskata, ka, vadoties no šiem noteikumiem, pasūtītājam būtu jādod 

iespēja noteikt, kāda specifikācija būs saistoša, izvēloties vai šī specifikācija atbilst 

tikai un vienīgi valsts autoceļu tīklam, mežu ceļiem, lauku ceļiem utt. 



 

 
 

Komitejas locekļi uzskata, ka pašvaldībām jāļauj izvēlēties atbilstošo ceļu 

specifikāciju (ne tikai “Latvijas Valsts ceļu” specifikācijas), nereti slēdzot līgumus A/S 

“Latvijas Valsts ceļi” ļoti skurpulozi atsaucās uz savām specifikācijām. 

Komiteja nolemj: 

1. Atbalstīt Ministru kabineta Noteikumu projektu “Valsts un pašvaldību autoceļu 

un ielu būvniecības kvalitātes vispārīgās prasības, pie sekojošiem nosacījumiem: 

1.1. Noteikumu projektā  precīzi jānodala vai precīzi jādefinē termins “kalpošanas 

laiks”, lai neradītu interpretācijas, lietojot terminu “garantijas laiks”. 

1.2. No Noteikumu projekta izslēdzams punkts 6.3, kas definē minimālo autoceļu 

kalpošanas laiku - 5. gadi.  

1.3. Diskutējama ir 9. punkta redakcija, kas raksturo autoceļu un ielu konstrukcijām 

ar nesaistītu segumu segas konstrukcijas nestspēju. 

1.4. Komiteja aicina Satiksmes ministriju apkopot vienotā dokumentā  ne tikai 

būvniecības kvalitātes, bet arī  garantijas perioda kalpošanas prasības.  

2. Pieņemt zināšanai, ka Ekonomikas ministrija izstrādās jaunus “Autoceļu un ielu 

būvnoteikumus”, bet līdz šo normatīvu aktu izstrādei Satiksmes ministrija sagatavos 

atsevišķus grozījumus esošajā regulējumā, priekšlikumus, tos  saskaņojot ar 

pašvaldībām. 

3. 

Par situāciju valstī ugunsdrošības, ugunsdzēsības, glābšanas un civilās 

aizsardzības jomā. 

(K.Eklons, A.Salmiņš, V.Griķis, J.Strods) 

Komiteja klausās VUGD priekšnieka vietnieku K.Eklonu, kurš informē “Par situāciju 

valstī ugunsdrošības, ugunsdzēsības, glābšanas un civilās aizsardzības jomā”. 

Prezentācija pielikumā. 

Komiteja nolemj: 

Pieņemt informāciju zināšanai vienlaicīgi norādot, ka VUGD jāpastiprina sadarbība ar 

pašvaldību un brīvprātīgajām ugunsdzēsēju biedrībām. 

 



 

 
 

4. 

Par Valsts Civilās aizsardzības plānu un pašvaldību sadarbības teritoriju civilās 

aizsardzības plāniem un komisiju Nolikumiem. 

(I.Nākurts, K.Eklons, A.Salmiņš, R.Ragainis, M.Švarcs, V.Bārda, A.Šults, J.Strods) 

I.Nākurts informē un sniedz informāciju par pašvaldību jautājumiem, norādot, ka 

pašvaldību bažas, ka CA Nolikumā tiek pārāk sīki reglamentēta informācija par 

komisijas locekļu datiem. ES Regula Datu aizsardzības jomā nav pārkāpta, nav 

pamatotas, jo valsts institūciju amatpersonas CA komisijās ir deleģētās kā 

amatpersonas līdz ar to Datu aizsardzības regulējums netiek pārkāpts. Norāda, ka šī 

gada maijā tiks apzināta visu ministriju gatavība risku novērtējumam. 

Norāda, ka Valsts civilās aizsardzības plāns tiks izstrādāts 2018. gada jūlijā. 

Pašlaik VUGD ir apstiprinājis 13 pašvaldību sadarbības teritoriju CA Nolikumus. 

Komitejas locekļi atzīmē, ka pašlaik Civilās aizsardzības un katastrofu pārvaldībā ir 

sekojoši neatrisināti jautājumi: 

1. Likumā “Civilās aizsardzības un katastrofu pārvaldības likums” 6. pantā 

noteiktajām valsts institūcijām nav rīcības plāna katastrofu pārvaldības koordinēšanā, 

reaģēšanā un seku likvidācijā, tam nav paredzēti atbilstošie resursi. Rezultātā valsts 

institūcijas nav motivētas iesaistīties stihisku nelaimju vai katastrofu seku novēršanā, 

pie tam šo institūciju atbildība apdraudējumu izvērtējumā nav pietiekami precīzi 

definēta. 

2. Kopš 2017. gada 1.augusta nav spēkā Valsts civilās aizsardzības plāns, nav 

noteikta skaidra kārtība kādā pašvaldību CA komisijas plāni tiks integrēti Valsts CA 

plānā. 

3. Komitejas locekļi izsaka cerību, ka sarunās ar Iekšlietu ministriju šī gada 4. 

jūlijā tiks panākta vienošanās, VUGD tomēr uzņemsies atbildību arī par pašvaldību 

Civilās aizsardzības plānu izstrādi  

4. Jaunā CA sistēma pieprasa pavisam citu resursu pieprasījumu Valsts budžetā, tā 

balstās uz esošo risku izvērtējumu, kuru nevar salāgot ar pašreizējo plānošanu Valsts 

budžeta ietvarā. 

5. Jānosaka papildus regulējums likumā “Par ārkārtējo situāciju un izņēmuma 

stāvokli” noteiktajam tiesiskajam  režīmam, jo nepieciešama operatīva rīcība arī tajos 

apstākļos, kad pastāvot stihiskām nelaimēm ir radīti būtiski materiālie un finansiālie 



 

 
 

zaudējumi, kas pārsniedz atbildīgo valsts un pašvaldību institūciju ikdienas spējas 

operatīvi reaģēt uz apdraudējumu. 

6. Pašlaik izveidotais sadarbības teritoriju apjoms nav loģisks un tas jāveido 

atbilstoši VUGD darbības areālam. 

7. Precīzi jādefinē, kas vada CA plānu izstrādi (pašvaldību summārais vai 

konsolidētais variants), CA plāni jāizstrādā VUGD. 

8. Nosakot riska apdraudējumus atbilstoši Iekšlietu ministrijas novērtējuma 

matricai var rasties nepieciešamība pārskatīt Teritorijas plānojumus atsevišķās 

pašvaldībās, kas var radīt apgrūtinājumus konkrētu nekustamo īpašuma objekta 

īpašniekiem. 

Komiteja nolemj: 

Pieņemt K.Eklona informāciju zināšanai, nosakot, ka Tautsaimniecības komitejai 

identificētie problēmjautājumi jāizvirza izskatīšanai Iekšlietu ministrijas un Latvijas 

Pašvaldību savienības sarunās šī gada 4. jūlijā. 

 

 

Sēdes slēgtā daļa. 

1. 

Latvijas Pašvaldību savienības Tautsaimniecības komitejas otrā priekšsēdētāja 

vietnieka vēlēšanas (slēgtā daļa). 

A.Salmiņš informē, ka LPS dome ir apstiprinājusi komitejas Nolikumu, saskaņā ar 

kuru ir noteikts, ka katrai komitejai nepieciešami 2 vietnieki. Sēdes vadītājs izsaka 

priekšlikumu par Tautsaimniecības komitejas priekšsēdētāja otro vietnieku ievēlēt 

Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku Normundu Tropiņu. Komiteja atklāti 

balsojot - 27 par, pret - nav, atturas - nav, par LPS Tautsaimniecības komitejas otro 

priekšsēdētāja vietnieku ievēl Normundu Tropiņu. 

 

Sēdi slēdz plkst.:  1600 

 

 

Sēdes vadītājs: 

 

 

Sēdes protokolētājs: 

 Jurijs Strods 

 

 

Aino Salmiņš 

 


